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 AJALAH  ISRAEL   אילה  ישראל    
 

Notulen van de bespreking van de Controle Commissie en het DB van Ajalah 
  

op donderdag 15 juni 2000, ten kantore van Elah 
 
 
Aanwezig: De CC: Edith Spitz, Sarina van Dam en Jaap Cohen 
  Het DB: Berthie Nachbahr (voorzitter), Menno Cohen (penningmeester) en Marthi Hershler 
  (secretaris en notulist) 
Afwezig: Philip Staal (vice-voorzitter) i.v.m. besprekingen in Nederland 
 
Berthie heet allen welkom en geeft informatie over de functies van de DB-leden. 
Daarna geeft zij een opsomming van de werkzaamheden van Ajalah die bestaan uit het behartigen van de 
belangen van de in Israel wonende Nederlandse overlevenden van de Shoa; deze werkzaamheden zijn 
momenteel te verdelen in: 
a.Problemen rondom de uitvoering van de Wet Uitkeringen Vervolgingsslachtoffers,  
      Wet Uitkeringen Burger-Oorlogsslachtoffers 
      Wet Buitengewone Pensioenen (Stichting 1940-1945) 
 
b.Overleg en behandeling van alle zaken rondom tegoeden WO II. (Hiermee houden Berthie en Philip zich 
bezig). 
 
ad. b:De tegoeden WO II 
 In 1999 werd het Platform-Israel opgericht als een voet tussen de deur t.b.v. de overlevenden en organisaties in 
Israel bij het overleg dat in Nederland van start ging. Berthie heeft zitting in de werkgroep tegoeden WO II; Philip 
is, samen met Awraham Roet, zeer intensief betrokken bij het overleg met de banken en de AEX. 
 
De banken 
In het overleg met de banken was het CJO (Ronnie Naftaniel) al accoord gegaan met 50 miljoen. Philip, die toen 
in Nederland was voor de besprekingen met de AEX, heeft hier een stokje voor gestoken. Het resultaat is dat 
het overleg nog niet is afgerond en de banken samen gaan met de AEX. 
 
De effecten 
De AEX wilde de zaak van de geroofde effecten afmaken op een bedrag van 8 miljoen. Dit is veel te weinig. 
De AEX  beweert echter dat zij niet over het geld beschikt doch dat dit bij de clienten - de banken - zit. Er moet 
dus overleg komen met banken en AEX samen. In verband hiermee hebben Awraham en Philip overleg met 
minister Zalm gevoerd. 
De AEX wilde de Overheid bij het overleg betrekken. Dit heeft voor hen in 1953, bij de eerdere uitbetaling, zeer 
gunstig uitgepakt omdat zij toen maar 3 miljoen behoefden te betalen en door de Ned. Overheid een bedrag van 
26 miljoen op tafel is gelegd.. Minister Zalm wil nu echter niet bij dit overleg worden betrokken. 
De Nederlandse publieke opinie over de gehele zaak is: "Het gaat van ons belastinggeld" Dat is echter niet het 
geval met het geld dat door AEX en banken betaald moet worden want dat is commercieel geld en de publieke 
opinie in Nederland is niet positief  t.o.v. banken. Dit is een van de  redenen waarom het Platform de Overheid 
niet aan deze onderhandelingstafel wil hebben. Hoewel het CJO er al accoord mee was gegaan dat de Overheid 
bij de onderhadenlingen met de AEX zou worden betrokken heeft het Platform dit geblokkeerd.  
Er is bij het overleg met de AEX een vertegenwoordiger van de banken aanwezig geweest. 
 
Dit overleg is heel zwaar. De nieuwe directeur van de Nederlandse bank, dhr. Wellink weigert om voor het 
vaststellen van de overeenkomst inzage te geven in de archieven waar fl. 120.000 aan tegoeden genoteerd 
staan op naam van joodse eigenaren. Er zijn antisemitische opmerkingen gemaakt door deze directeur. Platform 
en CJO hebben zich in een brief tot minister Zalm gewend met verzoek om dhr. Wellink te wijzen op zijn kwalijke 
uitspraken en zijn verplichtigen. 
Ook de directeur van de RaBobank gedraagt zich niet behoorlijk. 
Er zijn bij de banken 3000 namen van rekeninghouders bekend die zij pas na afsluiting van de 
onderhandelingen willen vrijgeven. 
Vandaag is er een bespreking met de banken en de AEX. 
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De verzekeringen 
Reeds toegezegd: door de verzekeringen: 20 miljoen voor de claims 
      25 miljoen voor de "grote pot" 
        5 miljoen voor het project van Lipschits 
 
Er is opgericht: Stichting Individuele Verzekeringsaanspraken Shoa, in de wandeling:"Shoa-fonds" genaamd, dat 
zich bezig houdt met de ingediende claims waarvoor de 20 miljoen beschikbaar is. Er zijn reeds 1500 claims 
ingediend die nog niet zijn uitgekeerd. Het Shoa-fonds stuurt de gevens door naar de 
verzekeringsmaatschappijen. Die werken slecht, men wil het de mensen zelf laten uitzoeken.Via Platform willen 
de Israeliem vertegenwoordigers in deze stichting. 
 
 
De Overheid 
De commissie van Kemenade was aanvankelijk accoord gegaan met 250 miljoen namens de Overheid doch dit 
werd zowel door Platform als door CJO niet geaccepteerd. Aan het slot van een onderhandelingsactie is het 
CJO (zonder ruggespraak met Platform) ingegaan op de toezegging van 400 miljoen als restitutie voor gestolen 
goederen en geld. Dit is in feite niet genoeg maar het is niet meer terug te draaien nadat het CJO accoord is 
gegaan en er een Tweede Kamer besluit is genomen. De Overheid heeft een dikke vinger in de pap bij de 
verdeling. 
Van deze 400 miljoen moet 50 miljoen naar een internationale pot t.b.v. "needy victims". (Hier kunnen ook 
Israelische Ethiopiers en Russen van profiteren, dit moet bekend gemaakt worden. We hopen dat dit via het 
World Jewish Congres zal gaan). 
Van de 350 miljoen die door de Overheid ter beschikking is gesteld moet een deel worden besteed aan het 
voortbestaan van de infrastuctuur en het andere deel is bestemd voor de individuele joodse oorlogsvervolgden. 
 
De werkgroep 
M.b.t. de tegoeden WO II is er een "werkgroep verdeling" ingesteld waarin vertegenwoordigd zijn: namens het 
ministerie vanVWS Thea Blankert en Bas Bijl; namens het ministerie van Financien: Chris Ruppert en Peter 
Koedood; namens het CJO: Hans Vuysje en namens het Platform: Berthie Cohen met Awraham Roet als 
plaatsvervanger en namens de Adviesraad (zie hieronder): Arthur Vis.  
Deze Adviesraad bestaat uit afgevaardigden van CJO, Platform, VBV, Auschwitzcom, Comitee Former Dutch 
Holocaust Survivers, Joods Na-oorlogse Generatie, Het Ondergedoken Kind, en nog een aantal kleine 
organisaties.  
Deze werkgroep moet de Tweede Kamer adviseren (met doorslaggevende stem) over de structuur van de 
stichtingen die de verdeling gaan uitvoeren en over de criteria van de verdeling. Het is de bedoeling dat dit voor 
1 augustus (het begin van het zomerreces) aan de Tweede Kamer wordt aangeboden. 
Er zal een beheersstichting worden opgericht, hiervan zal Awr. Roet voorzitter zijn zodat de bedragen tijdelijk 
rentedragend kunnen worden belegd. Daarna zal er een definitieve stichting komen met een apparaat dat de 
uitbetalingen zal gaan uitvoeren. In Nederland zijn een drietal organisaties, die reeds ervaring hebben met dit 
soort uibetalingen, waaruit een keuze moet worden gemaakt. De Pur en het ABP zijn als uitbetalingsorganisaties 
afgewezen. 
Voor de uitvoeringskosten m.b.t. de uitbetaling heeft de Overheid 50 miljoen beschikbaar gesteld. 
 
Het advies over de criteria dat door de werkgroep is uitgebracht is gisteren in het CJO besproken. Bij het 
vaststellen van vergaderdata wordt geen rekening gehouden met jamiem towiem (Sjawoe'ot) en dat mensen 
vanuit Israel moeten reizen. 
Er is vastgesteld dat aan iedereen 1 unit zal worden uitbetaald. Over de gemengd gehuwden is nog een 
discussie gaande. De uiteindelijke beslissing ligt bij de regering. 
Wat betreft de betaling aan de infrastructuur: men gaat er van uit dat Israel 1/3 zal ontvangen van het bedrag dat 
voor de infrastructuur bestemd is. In Israel wil men de onderlinge verdeling van het bedrag zelf bepalen. 
Op de vraag hoe de reis- en andere kosten van de Israelische vertegenwoordigers wordt gefinancierd, 
antwoordt Berthie dat de Nederlandse Overheid vanuit de rente van de 50 miljoen, een bedrag voor onkosten 
aan het Platform ter beschikking heeft gesteld. 
 
 
 
 
ad.a: De werkzaamheden i.v.m. WUV, WUBO en WBP. 
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Met de WUV is Ajalah voortdurend bezig. Het werk wordt moeilijker o.a. door dubbele aftrek AOW en Bituach 
Le'umi, artikel 20/3 van de WUV waarover nu een zeer intensief contact met het ministerie gaande is. 
Het aantal WUBO-ontvangers is veel kleiner; er zijn nu een aantal nieuwe aanvragen. 
Ook zijn er maar weinig personen die een uitkering 1940-1945 ontvangen. 
 
Verslag van de penningmeester Menno Cohen  
Menno is behalve penningmeester en ledenadministrateur ook plaatsvervanger in de clientenraad van de Pur 
afd. Israel waarvan de zittingen door het NIK worden georganiseerd. 
 
Marianna Cohen is ombudsman van het bestuur i.v.m. leden die de contributie niet kunnen betalen; momenteel 
zijn dat drie personen.  N.a. hiervan wordt besloten dat in de INFO een vast blokje dient te komen met de 
mededeling dat donaties welkom zijn. 
 
We zijn in afwachting van de uitbetaling van de zgn. Dolmangelden die Ajalah heeft aangevraagd voor het 
financieren van juridisch advies i.v.m. WUV-problematieken; dit geld zal dus in Nederland worden besteed en 
het is dan ook beter om dit in Nederland te laten. 
Ajalah heeft nu een Vriendenkring in Nederland nodig zodat er een bankrekening kan worden geopend. Deze 
Vriendenkring moet een domicilie in Nederland hebben. Sarina zal hierover met haar zoon die in Nederland 
woont, overleg plegen. Menno wordt dan gemachtigd tot penningmeester. Berthie zal de rekening openen bij 
haar volgende bezoek aan Nederland.  Juridisch advies hierover in Israel zal worden gevraagd aan een 
Israelische advocaat, bijv. de dochter van fam. Braaf of de zoon van fam.Engelsman.  
 
De vraag wordt gesteld wat de handelwijze van de penningmeester is met mensen die "weer" lid worden. 
Menno: Daar gaat een aanmaningsbriefje naar toe. Ook bij de INFO worden altijd aanmaningsbrieven 
meegezonden. 
De niet betalende leden van 1997 zijn nog afkomstig uit de periode van de vorige penningmeester, H.Preger. 
Op de Pakam rekening  van Ajalah staat: 26.000 NIS 
Contant aanwezig:      6.000 NIS 
 
Schulden:    8.200 NIS 
Betaald:    3.200 NIS 
Gereserveerd voor Platform:  5.000 NIS 
 
De taak van de Controle Commissie 
De balans moet door de CC worden gecontroleerd aan de hand van de bankafrekeningen. 
De controle van deze nieuwe CC begint in januari 2000. 
Er moet een afspraak met de penningmeester worden gemaakt die voorstelt om de controle over het eerste 
halfjaar van 2000 na de vacantie, dus aug/sept. uit te voeren. 
 
Sarina: Verwacht het bestuur nog iets anders van de CC ? Berthie: Het bestuur wil graag ideeen kunnen 
uitwisselen met de CC, m.a.w. de CC beschouwen als een soort denktank. Ook zou het bestuur graag een 
beroep op de CC willen kunnen doen i.v.m. andere zaken zoals nu i.v.m. de verdeling van de WO II tegoeden 
onder de infrastuctuur zoals dat binnen het Platform zal worden besloten. 
Jaap merkt op dat er op de laatste ALV een vraag is gesteld over de bemoeienis van de CC met de gang van 
zaken binnen het bestuur; hij is van mening dat dit bestuur voor 90 % weet waar het voor staat. 
Berthie geeft aan dat de CC moet nagaan of het bestuur haar wettelijke verplichtingen nakomt en hoe de 
financiën worden beheerd. 
De financiële gegevens moeten ook naar de Rasham ha-Amoetot. Er is het voorbeeld van de financiële 
rapportage over 1998 zoals door Zeev de Levie is opgesteld t.b.v. de Rasham. Indien nodig kan hierover ook 
nog advies worden gevraagd bij Jossi Dotan. 
Ajalah is vrijgesteld van betaling aan de Rasham omdat het budget de 750.000 NIS niet te boven gaat en er 
geen gesalarieerde krachten zijn. 
Marthi geeft aan dat zij graag zou willen dat het bestuur een commissie van deskundigen zou kunnen 
raadplegen bij ingewikkelde economische problemen zoals nu de schommeling van de wisselkoers. De Pur 
heeft voorgesteld om een bepaalde koers aan te houden die gebaseerd is op de laagste koers van de afgelopen 
5 jaar. Alvorens zich hierover uit te spreken zou het bestuur het advies van economen moeten kunnen inwinnen. 

***** 


